
PROTOKOLL
Ungdomsrådet stormöte
Sammanträdesdatum: 2023-01-26

Plats och tid Matsalen, Da Vinciskolan, kl. 17:30-19:45

Beslutande Alvin Johansson
Alvin Öhrberg
Anna-Klara Gidlöf
Cazandra Alvarado Bono
Elin Ilic Ekman
Ellen Westlund
Emilia Steffensen
Emma Mouvitz
Frivisheka Camazo Karlsson
Isabel Beltran Lidén
Isabelle Olsson
Johanna Lindholm
Julia Boge
Lucas Boström
Matina Palma Alfaro
Merva Lukovic
Nellie Pitkänen Olsson
Rasmus Mellander
Tilda Davidsson
Valle Bohjort
Vanessa Rinne Hval

Övriga närvarande Se sida 2

Utses att justera Tilda Davidsson
Johanna Lindholm

Justeringens plats
och tid

Kommunhus Nödinge, Ale Torg 7,

Paragrafer §§ 1 - 5

Underskrifter

Sekreterare

Filip Olsson

Justerande

Tilda Davidsson
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PROTOKOLL
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Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

Justerande

Johanna Lindholm

Övriga närvarande Tommy Westers Andersson, ungdomscoach
Filip Olsson, sekreterare

TILLKÄNNAGIVANDE
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på anslagstavlan på Ale
kommuns webbplats.

Organ Kommunstyrelsen

Sammanträdesdatum 2023-01-26

Datum för anslags uppsättande 2023-

Datum för anslags nedtagande 2023-

Förvaringsplats för protokollet Kommunhus Nödinge

Intygar Filip Olsson
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Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

UR § 1

Val av ordförande och justerare

Beslut

Ungdomsrådet beslutar att välja Emma Movitz till ordförande för mötet.

Ungdomsrådet beslutar att välja Johanna Lindholm och Tilda Davidsson att

justera protokollet.
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UR § 2

Föregående mötesprotokoll

Beslut

Vid föregående möte fördes inget protokoll.
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UR § 3

Presentationsrunda

Beslut

Ungdomsrådet beslutar att notera informationen.

Sammanfattning

Ungdomsrådet går laget runt och presenterar sig för varandra och berättar lite om

sig själva och varför de har sökt sig till ungdomsrådet.
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Sammanträdesdatum: 2023-01-26

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

UR § 4

Ungdomsrådets utvecklingsförslag och tema för 2023

Beslut

Ungdomsrådet beslutar att välja utbildning som sitt tema för 2023

Sammanfattning

Ungdomsrådet höll den 2 december 2022 ett påverkanstorg. Vid detta

påverkanstorg samlades ett 150 tal ungdomar från Ale kommun tillsammans med

beslutsfattare, tjänstepersoner, skolpersonal, polis, fältare med flera och

diskuterade ungas situation utifrån tre olika teman; skola, hälsa och trygghet.

Ungas tankar och idéer samlades in och har sammanställts i 58 stycken

utvecklingsförslag.

Ungdomsrådet prioriterar bland dessa 58 utvecklingsförslag för att sålla fram de

10 utvecklingsförslag som rådet bedömer är mest prioriterade under 2023. Dessa

utvecklingsförslag (rangordnat) blev:

1. Alltid återkoppla till unga som försöker påverka; informera om vad som

händer eller varför inget händer.

2.  Det ska finnas bättre, och fler, utemiljöer, idrottsplatser och arenor – och

det som finns ska fungera.

3. Elever ska känna till kuratorns uppdrag och ansvar, till exempel att de

ibland kan behöva kontakta föräldrar. 

4. Elever ska känna till vad de behöver lyckas med i skolan för att gå från ett

betyg till ett annat. 

5. Elever ska vilja/våga gå till matsalen och äta skolmaten. Skapa

regelbunden dialog med eleverna om detta. 

6. Elevers föräldrar ska förstå hur skolan fungerar. 

7. Få bort rökning bland elever under skoltid. 

8. Förbättra det sociala inom skolan, ha mer teambildande och

gemensamhetsskapande lektioner och aktiviteter.

9. Förbättra fysisk miljö i skolorna, rymligare lokaler, bättre luft, rena

toaletter, tillgång till mensskydd i skolan, saker som finns ska vara hela

och lagas när det finns.   

10. Förbättra skolidrotten så att fler väljer att/kan delta. 
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Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

11. Förbättra studievägledningen så att läxor, prov och inlämningar inte ska

kännas stressande.

Utvecklingsförslag 10 och 11 rangordnades lika av ungdomsrådet varför resultatet

blev 11 prioriterade utvecklingsförslag istället för 10.

Ungdomsrådet diskuterade utifrån dessa prioriterade utvecklingsförslag fram att

ungdomsrådets tema för 2023 ska vara utbildning eftersom utbildning

återkommer inom många av de prioriterade utvecklingsförslagen. Ungdomsrådet

avser att tolka detta begrepp brett, det ska dels innefatta skola och annan

utbildningsverksamhet men också att ungdomsrådet vill driva på förbättra

kunskapsläget inom andra prioriterade områden.

Valet av utbildning som temat för 2023 innebär inte att ungdomsrådet inte

kommer att arbeta för att påverka inom andra områden som rådet ser behov av.

Ungdomsrådet kommer också arbeta för att föra fram ungas perspektiv i Ale

kommuns löpande verksamhet och beslutsfattande, där rådet bedömer att det

behövs.

Beslutet skickas till

För kännedom

Kommunstyrelsen och nämnder
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UR § 5

Ungdomsrådets verksamhetsplan 2023

Beslut

Ungdomsrådet fortsätter diskussionen kring verksamhetsplan för 2023 vid nästa

stormöte i februari.

Ungdomsrådet beslutar att varje stormöte ska så långt det är möjligt ha ett tydligt

syfte/tema. Till varje möte ska minst en vuxen (tjänsteperson eller beslutsfattare)

som arbetar med det temat bjudas in för att workshopa med ungdomsrådet kring

temat för mötet.

Ungdomsrådet beslutar att stormöten ska hållas på torsdagar klockan 17:30.

Sammanfattning

Utifrån de 11 prioriterade utvecklingsförslagen och det valda temat utbildning
diskuterar ungdomsrådet en plan för sin verksamhet under 2023. Ledande frågor
för diskussionen var; vad vill vi uppnå och hur ska vi arbeta för detta?

Ungdomsrådet diskuterar utifrån fyra områden:

1. Marknadsföring

2. Pengar direkt till rådet

3. Pengar riktade direkt till ungdomar

4. Pengar riktade indirekt till ungdomar

Marknadsföring

Flera av de nya ledarmötena i ungdomsrådet lyfte att det finns en stor okunskap
om ungdomsrådet bland Ales ungdomar. Man vet inte att ungdomsrådet finns
eller vad det gör. För att ungdomsrådet ska kunna fungera så bra som möjligt, för
att kunna lyfta ungas perspektiv i alla frågor och lyfta frågor som är viktiga för
unga så behöver rådet vara välkänt och ha en löpande dialog med unga runt om i
Ale. För att uppnå detta vill ungdomsrådet under 2023 prioritera
marknadsföringsinsatser. Marknadsföringen bör vara tydlig. Förslag till
marknadsföringsinsatser som lyftes under mötet var:

· Delta om/när Ale-backen håller öppet för ungdomar. Dela ut
flygblad/pins, bjuda på godis, snacka med folk.

· Marknadsföra genom elevråden
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· Marknadsföra på stan

· Smygreklam

· Digital marknadsföring

· Klistermärken/Flyers/Pins/Flaggor/Banderoller

· Hoodies

· Att ungdomsrådet besöker skolorna i samband med nomineringarna till
nästa års ungdomsråd. Affischering i skolorna, med QR-kod till
ytterliggare information.

· Made-in-Ale

· Debattklubben

· Besök vid ungdomsgårdar och/eller andra föreningar där ungdommar
redan är aktiva

· Gå genom lärarna, be dessa att sprida information om ungdomsrådet

· Göra en informationsvideo som kan skickas till lärare/skolor

· Sociala medier; aktivera befintliga kanaler och använda de mer och bättre.

Pengar direkt till rådet

Undomsrådet diskuterade hur pengar kan användas mot rådets egna medlemmar.

· Studiebesök, att rådet besöker andra som har framgångsrikt arbete med
ungdomsinflytande och inspireras av hur de gör.

Pengar riktade direkt till ungdomar

Under denna kategori diskuterade rådet aktiviteter som riktar sig direkt till andra
ungdomar. Ungdomsrådet vill arbeta för att ha aktiveteter som riktar sig till en
bredd av ungdomar, inte allt för riktat mot utpekade grupper. Förslag på
aktiviteter som lyftes på mötet var:

· Bjuda in folk till rådets mötet, både andra ungdomar och vuxna.

· Ungdomsrådets variant av ortsutvecklingsmöten, turnera runt och dra
ihop unga på en ort, umgänge, aktiviteter, musik kombinerat med att prata
om orten och hur den kan utvecklas.
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· Föreläsningar; om exempelvis civilkurage, droger, alkohol, prostitution,
psykisk ohälsa m.m. Göra en plan för hur man kan få det riktigt intressant,
exempelvis bjuda in någon som haft problem med något ovan och ha
föreläsning och diskusion utifrån den personens erfarenheter.

· Tematorg

· Påverkanstorg

· Kombinera föreläsningar med tematorg

· Bjuda in umo/socialtjänst/elevhälsa att föreläsa om sin verksamhet

· Arrangera frågestunder med umo

· Bjuda in till föreläsning/workshop med någon/några från HBTQ-världen

· Bygga fler grillplatser

· Festivalborg, eller liknande, i samband med tematorg?

· Nationaldagsfirande, kanske ett lopp

Pengar riktade indirekt till ungdomar

Under denna kategor diskuterade rådet aktiviteter som inte riktar sig direkt till
ungdomar men som syftar till att förbättra för ungdomar. Förslag som lyftes på
mötet var:

· Jobba med (påverka mot) socialtjänsten, undersöka hur ungdomar tycker
att de arbetar, vad kan göras för att de ska få en bättre "image" bland
unga?

· Öka tryggheten utomhus, finns platser som känns otrygga, mörka, folk
som hänger.

Ungdomsrådet påbörjar en planering av när under 2023 som dessa aktiviteter ska
genomföras. Årsplaneringen och en tydligare prioritering bland aktiviterna
kommer att avslutas under stormötet i februari.

Ärendets genomförande

Till nästa stormöte sammanställer Filip och Tommy ett utkast till årsplan utifrån
ungdomsrådets diskussion. Ungdomsrådet tar ställning till detta förslag vid nästa
möte och beslutar vem som ska ansvar för vilken aktivitet. Tommy och Filip
planerar även in stormötesdagar, talesgruppsdagar och mötesdagar med
kommunalråden.
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